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SKUPSTINA CRNE GORE

Predsjedniku Ivanu Brajovic

Obavje§tavamo vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne
Gore, oviagceni predstavnik naseg poslanickcg kluba, poslanik Andrija Popovic
postaviti pitanje predsjedniku Vlade Crne Gore na TrecoJ - posebnoj sjednici Druqoq
redlovnog (jesenjeg) zasijedanja u2017. godini, koja je zakazana za 25, oktobar2017
godine.

S postovanjem,

Sef Kluba poslanika
..Socijaldemokrate ILiberalna partija Crne Gore"

MIco Orlandic
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SKUPSTINA CRNE GORE

Predsjedniku Ivanu Brajovicu

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore a povodom sjednice

zakazane za 25. oktobar 2017. godine, predsjedniku Vlade, gospodinu Dusku

Markovicu, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Koje mjere ce ,Vlada Crne Gore preduzeti da smanji nas javni dug a da

pritom to ne bude na teret gradana/kl CG kroz nove namete i zagusenje

privrede, odnosno slobodne Inicijative? Kada cegradani da osjete boljitak;

povecanje plata 1 penzija, kod prilicno dobrih ekonomskih pokazatelja 1

rekordnog prihoda od turlzma, ako se zna da su unutrasnja dugovanja

ogromna, posebno vecine crnogorskih Opstina a nepokrivenost uvoza

izvozom,takode velika?

Odaovor molim i u pisanoiformi.

Ulica 19. Decembra bb - Juzna tribina Gradskog stadiona
81000 Podgorica, Crna Gora

Poslanik

Andnm Popovic
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94.inistarstvo racCa i socijaCnog staranja

Podgorica, 26.10.2017. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

PREDMET: Odgovor na poslanicko pitanjeposlanika Andrije Popovica

Poslanik u Skupstini Cme Gore, Andrija Popovic, postavio je poslanicko pitanje, koje
glasi:

„Zasto se vojnim invalidima invalidnine ne isplacuju preko kanaka, kakoje tosamo u
kratkom periodu bilo moguce (a to mogu penzije), nego ih iskljucivo nose postari?
Korisnici ovog prava su uskraceni izmedu ostalog i za mogucnost podizanja kredita kod
kanaka i dovedeni u veoma tezakpolozaj, neopravdano."

Na postavljeno poslanicko pitanje daje sesljedeci:

ODGOVOR

Obracun i isplata prava iz boracke i invalidske zastite vrseni su posredstvom informacionog
sistema koji je pruzao mogucnost isplate samo preko Poste Cme Gore, na adresu korisnika.
Takvim nacinom isplate pmzana je najbolja usluga korisnicima, jer samo Posta Cme Gore
pokriva i ruralna podrucja u kojima zivi znacajan broj korisnika prava.

Jedan broj korisnika prava obracao se zahtjevom da se isplata vrsi preko poslovnih banaka.
Da bi se korisnicima omogucio takav nacin isplate potrebno je bilo obezbijediti odredene
tehnicke preduslove.

Uvodenjem novog informacionog sistema „SocijaInog kartona" stvorena je mogucnost da se
isplata vrsi i preko poslovnih banaka. Obracun prava iz oblasti boracke i invalidske zastite
preko novog informacionog sistema obavlja se od mjeseca maja 2017. godine. Trenutno,
Mimistarstvo rada i socijalnog staranja fadi na ugovaranju usluge sa poslovnim bankama,
poslije cega ce korisnicima koji se obrate zahtjevom, biti omogucena isplata preko poslovnih
banaka.

S postovanjem.

Rimski trg br. 46, PC Vektra 81000 Podgorica
Tel: (+382) 20 482-148; Fax: (+382)20 234-227

www.minradiss.gov.me
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednlce,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam plsane odgovore na poslanlcka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 25, oktobra 2017. godine, kako bi isti bili

dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem.

a/ikovic

GOD.



poslaniCko pitanje

Postovani predsjednice,

Koje mjere ce VIoda Crne Gore preduzetida smanjinas javni dug a da pritom to ne buds na
teret gradana/ki Crne Gore kroz nove namete i zagusenje privrede, odnosno slobodne
inicijative? Kada ce gradani da osjete boljitak; povecanje plata i penzija, kod prilicno dobrih
ekonomskih pokazateija i rekordnog prihoda od turizma, ako se zna da su unutrasnja
dugovanja ogromna, posebno vecine crnogorskih opstina a nepokrivenost uvoza izvozom,
takode velika?

Odgovor molim i u pisanoj formi.



ODGOVOR

Postovani poslanice Popovicu,

Strateski razvojni cilj Crne Gore je povecanje kvaliteta zivota svih njenih gradana. Da bi se

ostvario ovaj cilj, Crnoj Gori je potreban dinamican ekonomski rast 1njegova odrzivost, kako

bi se zivotni standard nasih gradana brze priblizavao evropskom.

U dostizanju navedenog cilja, Vlada kombinuje dvije grupe mjera ekonomske politike. Prva se

odnosi na jacanje makroekonomske stabilnosti zemlje, posebno konsoiidaciju javnih finansija,

kao i jacanje stabilnosti finansijskog sektora. Druga grupa mjera je usmjerena na rjesavanje

strukturnih problema u ekonomiji, odnosno otklanjanje kljucnih prepreka za unapredenje

konkurentnosti zemlje, i povecanje potencijalnog privrednog rasta na srednji i dugi rok.

Rezultati navedenih mjera Vladine ekonomske politike u prethodnih gotovo jedanaest mjeseci

su veoma dobri. To nije samo moja ocjena, vec je to i ocjena vodecih medunarodnih

finansijskih institucija i organizacija. A proistekia je iz egzaktnih podataka: realna stopa rasta

domace ekonomije u prvoj polovini 2017. je 4,2 odsto, dok je drugom kvartalu 2017. godine

5,1 odsto.

Dakle, ona je najvisa od 2008. godine, i jedna je od najvisih stopa rasta u Evropi. Navedeni

rezultati premasuju projekciju ekonomskog rasta iz zvanicnih dokumenata Vlade za ovu
godinu, koja je projektovana na nivou od 2,7 odsto.

Ekonomski rast je doprinio povecanju zaposlenosti, kao jednom od vaznih pokazateija

razvijenosti i zivotnog standarda u zemlji. Podsjeticu, u prvih osam mjeseci ove godine,

prosjecan broj zaposlenih povecan je za 6.314 odnosno za 3,6 odsto u odnosu na uporedni

period prethodne godine. Povecana je i prosjecna neto zarada u zemlji koja je u prvih osam

mjeseci u prosjeku iznosila 510 eura. Takode je nastavljeno sa zakonskim uskladivanjem

penzija, a projecna penzija u nasoj zemlji je najvisa u regionu Zapadnog Balkana.

Slozicemo se da su u prvih osam mjeseci ove godine povecane prosjecne plata i penzija u
odnosu na uporedni period prethodne godine, sto je, kako ste u svom pitanju istakli, vazno za

boljitak nasih gradana. Svjestan sam da to nije dovoljno da bismo ostvarili prioritetni cilj o

kojem sam govorio na pocetku odgovora na Vase pitanje - a to je sustizanje zivotnog

standarda gradanina EU.

Ali ekonomski rast ostvaren u proteklom periodu ove godine ohrabruje, isvakako jeste mjerljiv
korak naprijed u tom pravcu.

Vlada pazljivo vodi racuna da sa jedne strane ocuva fiskainu stabilnost, koja izmedu ostalog
znaci i redovnost u isplati plata, penzija, socijalnih davanja, a da s druge strane, obezbijedi sto
dinamicniji ekonomski rast.



Zato je Fiskalnom strategijom do 2020. godine, koju je na predlog Vlade usvojila Skupstina u

julu ove godine, predvidena optimalna kombinacija mjera fiskalne konsolidacije koja ce

omogudti stabilizaciju javnih finansija, nastavak odrzivog ekonomskog rasta 1ocuvanje nivoa

socijalne zastlte najugrozenijih slojeva drustva.

To je potvrdio i Medunarodni monetarni fond u svom izvjestaju za Crnu Goru, isticud da su

nase mjere fiskalne konsolidadje dobro izbalansirane.

Nijesmo smanjili zarade sluzbenidma, ali jesmo javnim funkdonerima. Nastavili smo sa

zakonskim uskiadivanjem penzija. Obezbijedili smo pravedniju raspodjelu socijalnih fondova

povecanjem djecjih dodataka, jednokratne naknade za novorodeno dijete, mjesecne naknade

do godinu dana za roditeija novorodenog djeteta koji je na evidenciji nezaposlenih iii je

student. Pojednostavili smo procedure za ostvarivanje licne invalidnine sa dodatkom za tudu

njegu i pomoc, i prosiriii bazu korisnika socijalne pomoci i na domadnstva u kojima clan

porodice nije vlasnik vise od dva usiovna gria, itd.

Takode, mjerama fiskalne konsolidacije Vladaje sacuvala postojece stope poreza na dohodak

gradana, nijesmo predlozili povecanje stope doprinosa, niti stope poreza na dobit, a sve sa

ciljem podsticanja preduzetnistva, novozaposljavanja i daljeg rasta zarada.

Crna Gora i dalje ima konkurentan poreski ambijent sa jednom od najnizih stopa poreza na

dobit u Evropi, a i stopa poreza na dohodak fizickih lica je medu nizima.

Prije tri godine, uvedene su fiskalne preferencije za investicije u sektore visokog turizma,

prehrambene industrije, kapitalnih investicija i energetike.

Ovi podsticaji podrazumijevaju pravo oslobodenja od placanja PDV-a, carine, komunalija,

naknada i taksi, kako bi se ekonomski resursi valorizovali na najboiji nacin.

Vlada je takode obezbjedila subvencije do 10.000 eura po radnom mjestu za investicije od

najmanje 250.000 eura i 10 otvorenih radnih mjesta u Sjevernom regionu, odnosno investicije

od najmanje 500.000 eura u ostalim djelovima Crne Gore, kao i niz drugih subvencija za

podrsku malim i srednjim preduzecima.

Takode, veoma je znacajna kreditna i faktoring podrska preduzecima od strane investiciono-

razvojnog fonda Crne Gore koji je za 9 mjeseci ove godine plasirao oko 120 miliona eura

kredita i faktoringa. Sve navedeno je, dakle, u funkciji prosirenja proizvodne i izvozne baze

nase ekonomije, koja treba da doprinese daljem povecanju izvoza roba i usiuga, i rastu bruto

domaceg proizvoda.



Poslanice Popovicu,

Nadam se da cemo se sloziti da danas ne bismo mogli govoriti o ekonomskom rastu od 4,2%,

povecanju plata i penzija, socijanih davanja i njihovoj pravednijoj raspodjeli, rastu kreditne

podrske preduzetnicima i sirokoj lepezi bespovratnih sredstava za poljoprivredu i

prehrambenu industriju, da mjerama fiskalne konsolidacije nijesmo ojacali finansijsku
stabilnost i obezbijedili punjenje budzeta u skladu sa planom. Ja kazem i iznad plana.

U kombinaciji sa fiskalnom konsolidacijom, nastavili smo sa jacanjem konkurentnosti

ekonomije sa posebnim fokusom na sprovodenje strukturnih reformi usmjerenih na

povecanje efikasnosti drzavne administracije, reforme u sektorima obrazovanja, zdravstva, na

trzistu rada; reforme u poreskoj politici, unapredenju poslovnog ambijenta i si.

Navedeno u srednjem roku treba da smanji budzetski deficit i javni dug Crne Gore, ciji je ved

dio upravo usmjeren na razvoj. Prema preliminarnim procjenama Ministarstva finansija, javni

dug sa depozitima je na kraju septembra 2017. godine bio na nivou od oko 64% BDP-a. Pri

tome je dug lokalne samouprave dnio oko 5,6% ukupnog javnog duga. Opadajucem trendu

javnog duga doprinijece nastavak postovanja prindpa da tekuce rashode budzeta finansiramo

iz izvornih prihoda, a da zaduzivanje u narednim godinama bude usmjereno iskljudvo za

refinansiranje dospjele glavnice duga, i razvojne projekte cijom se realizacijom stvara nova

vrijednost u ekonomiji. Zbog toga zadudvanje za razvojne projekte koje ima pozitivne

dugorocne multipiiktivne efekte u ekonomiji, koji su ved od iznosa duga, nije na teret gradana.

Na kraju isticem da Vlada nema u planu donosenje bilo kakvih novih mjera fiskalne

konsolidacije, vec ce nas fokus u srednjem roku biti usmjeren na implementaciju postojecih

mjera, ali i ka daljem unapredenju poslovnog ambijenta koji treba da doprinese ocuvanju

dinamicnog ekonomskog rasta i nastavku povecanja zaposlenosti, plata I penzija u zemlji.

Ina kraju, dozvolite da se ne slodm sa Vama, na nivou principa ili pristupa, a on je u Crnoj Gori

imanentan. Ovi rezultati nijesu rezultati sticaja razlidtih objektivnih okolnosti koje se ticu i

bezbjednosti i nekih drugih pitanja. Ovo sto imamo kao rezultat je razultat napornog rada u
zemlji i stvaranja pretpostavki da se nad resursi valorizuju na potpun i odrziv nadn. Iova Vlada

se na takav nacin ponasa i ovi rezultati su posledica takvog rada Vlade. Zbog toga mislim da mi
u Crnoj Gori treba da se radujemo uspjehu, a ne da trazimo razloge, da kazemo kvazi razloge,
da taj uspjeh minimiziramo. I naravno kada ste govorili kada ce gradani osjetiti ovo. Naravno

za ovih 10 mjeseci nijesu mogli, niti ce biti u stanju da osjete kvalitetnije ove benefite. Crnoj

Gori je potrebno otpriiike na nivou 5-6 odsto prosjecnog rasta BDP-a u narednih nekoliko

godina da bi dostigli, ili poceli sustizati veliki zastoj u razvoju koji ima Crna Gora, region

Zapadnog Balkana za razvijenom Evropom. Izbog toga mislim da nam je cilj, ne samo da rast

u ovoj godini bude 4,2 odsto, nego ako budemo imali priliku i ako nam se ta prilika ukaze, da

onbudeiveci.

Hvala Vam.


